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Kätilöiden työympäristöä on parannettava

Kevään aikana on kuulunut huolestuttavia viestejä Helsingin ja Uudenmaan sairaanhoitopiirin (HUS) 
synnytyssairaaloissa toimivien kätilöiden suunnasta. Eri lähteiden mukaan useampi kätilö on irtisa-
noutunut tai valmis irtisanoutumaan, samaan aikaan sijaisia ei ole riittävästi ja niitä on vaikeata saada.

Kätilöt ovat nostaneet esiin listan epäkohtia omasta näkökulmastaan. He mainitsevat, että kätilöillä 
teetetään enemmän töitä kuin ennen, mutta samalla palkalla ja samassa ajassa, pätkätöitä ja sijai-
suuksia ketjutetaan vuositolkulla, työn kuormittavuus kasvaa, työ- ja loma-ajat ovat epäsäännöllisiä, 
vastuuta tulee koko ajan lisää ilman muutoksia palkkaukseen ja niin edelleen.

Synnytysten määrä on koronapandemian aikana ollut kasvussa ja kaikki synnytykset on saatava kai-
kissa tapauksissa turvattua. Suomen väestökehityksen kannalta olisi harkitsematonta ja lyhytnäköistä 
lähettää tuleville perheille viesti, että synnytyksiä ei aina voida turvata parhaalla mahdollisella tavalla. 
Meidän kaikkien intressissä on, että perheille ja synnyttäjille voidaan taata turvallinen synnytys ja hyvä 
synnytyskokemus.

Me allekirjoittaneet valtuutetut edellytämme Helsingin kaupungin ja HUS:in Helsingin edustajien ryh-
tyvän toimiin HUS:in toimintatapojen ja kätilöiden työympäristön parantamiseksi sekä työsuhteiden 
vuosikautisten ketjuttamisen lopettamiseksi. 
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